
P R O T O K Ó Ł NR XXXV/17 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 13
00

 do 15
05 

sala nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie 

z dnia 28 września 2017 roku 

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi oraz goście /lista obecności stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1. Otwarcia XXXV sesji i powitania Burmistrza, Zastępcy Burmistrza, Skarbnika Gminy, 

Prezes PUK Komunalni Agnieszki Walendzik, Dyrektora ZEAO Edmunda Szanderskiego, 

Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół Jolanty Pawlak, kierowników jednostek podległych, 

radnych i sołtysów oraz zaproszonego gościa Pana doktora Kazimierza Krzemienia dokonał 

Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził według listy obecności, że na 

stan 15 radnych obecnych było 14 (1 radny spóźnił się), a zatem podejmowane uchwały są 

prawomocne. 

Przewodniczący RM Marek Kowalczyk odczytał list z podziękowaniami za wieloletnią pracę  

na rzecz gminy skierowany do doktora Krzemienia, następnie Burmistrz wręczył doktorowi 

pamiątkową tablicę. 

Doktor Kazimierz Krzemień podziękował za pamięć. 

Ad.2. 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji XXXIV. 

a) Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej. 

4. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

5. Wnioski i zapytania. 

6. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku. 

7. Stopień zabezpieczenia szkół przed zagrożeniami przemocą rówieśniczą  

i przestępstwami wśród nieletnich. Zakres współpracy z Policją, OPS oraz działania 



podejmowane w placówkach oświatowych w celu zapobiegania przemocy  

i przestępczości. 

     8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym 

powierzono funkcje kierownicze oraz logopedy i pedagoga, 

b) zmiany uchwały Nr XL/280/2010 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 25 lutego 

2010 roku w sprawie: ustalenia regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania 

nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród,  

c) zmiany uchwały Nr XLIV/306/2010 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 01 

czerwca 2010 r. w sprawie określenia warunków, rodzaju świadczeń i sposobu 

przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i 

szkołach prowadzonych przez Gminę Dobiegniew, 

d) zmiany uchwały Nr XXX/208/2009 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 27 lutego 

2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania, a także przyznawania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego, 

e) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dobiegniew w latach 2017-2020 

 z perspektywą na lata 2021-2024”, 

f) zmian uchwały budżetowej gminy na 2017 rok, 

g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Dobiegniew na lata 2017-2024 

podjętej uchwałą nr 26/146/16 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 

2016 roku, 

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

10. Komunikaty. 

11. Zakończenie sesji.  

 Zastępca Burmistrza Sylwia Łaźniewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado  proszę 

 o wprowadzenie do porządku obrad punktu 3a - odczytanie protokołu pokontrolnego 

Komisji Rewizyjnej i punktu 8g - uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2017-2024, podjętej uchwałą nr XXVI/146/16 Rady Miejskiej 

w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 2016r. 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednomyślnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 



Ad.3. Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady wnioskował o przyjęcie protokołu  

z XXXIV sesji. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Rada protokół z poprzedniej sesji 

przyjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 

radnych.  

a) Pan Waldemar Szpila Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół pokontrolny 

z dnia 26.09.2017 roku, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.4. Informację o działalności Burmistrza między sesjami przedstawiła Pani Sylwia 

Łaźniewska Zastępca Burmistrza: 

 Dnia 1 września na zaproszenie Burmistrza Drezdenka uczestniczyłam w obchodach 

700- lecia nadania praw miejskich dla miasta Drezdenka. 

 Dnia 2 września Burmistrz Dobiegniewa  uczestniczył  w obchodach 70- lecia koła 

Łowieckiego „RYŚ”. 

 Dnia 4 września odbyła się inauguracja roku szkolnego 2017/2018. 

 Dnia 5 września w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie z sołtysami na którym 

omawiane były inwestycje w sołectwach oraz sprawy bieżące. 

 Dnia 6 września miało miejsce kierownictwo urzędu gdzie omawiane były planowane 

inwestycje w 2017 r. 

 Dnia 8 września  Burmistrz Dobiegniewa spotkał się z Wojewodą Lubuskim 

Władysławem Dajczakiem, tematem spotkania były obchody 30-lecia Muzeum 

Woldenberczyków . 

 Dnia 8 września Burmistrz odbył spotkanie w Krajowym Ośrodku Wsparcia Rolnictwa 

w sprawie przejęcia drogi wraz z przyległą działką na cele zagospodarowania 

turystycznego nad jeziorem Osiek. 

 Dnia 8 września miało miejsce spotkanie z Dyrektorem Enea- Oświetlenie omawiane 

były zadania zgłaszane przez sołtysów, radnych i przewodniczącego zarządu osiedla 

związane z oświetleniem gminy i miasta. 

 Dnia 9 września obchodziliśmy 30-lecie Muzeum Woldenberczyków  

w Dobiegniewie. 

 Dnia 11 września Burmistrz spotkał się z Dyrektorem Zespołu Ekonomiczno –

Administracyjnego Oświaty sprawy dotyczyły prawidłowego funkcjonowania 

jednostki. 

 Dnia 11 września uczestniczyłam  w  Konwencie Zrzeszenia Gmin Województwa 

Lubuskiego, gdzie zostało podpisane trójstronne porozumienie Lubuska Unia 

Światłowodowa, które ma na celu wsparcie informacyjne firmy ORANGE PL 

 w realizacji projektu z Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014–2020, 

Oś Priorytetowa 1 Powszechny dostęp do szybkiego Internetu, działanie 1.1 



Wyeliminowanie terytorialnych różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego 

Internetu o wysokich przepustowościach. 

 Dnia 13 września w Urzędzie Miejskim w Dobiegniewie  z inicjatywy Dariusza 

Obiegło Dyrektora Oddziału ZUS w Gorzowie Wielkopolskim oraz Burmistrza 

Dobiegniewa Leszka Walocha odbyło się bezpłatne seminarium ABC przedsiębiorcy, 

poświęcone omówieniu nowych zasad rozliczeń z ZUS obowiązujących od dnia  

1 stycznia 2018 r. 

 Dnia 13 września obyło się spotkanie poświęcone konsultacjom projektu Lokalnego 

Programu Rewitalizacji oraz wypracowaniu propozycji kart projektów planowanych do 

realizacji w procesie rewitalizacji Dobiegniewa .Konsultacje prowadzone były przez 

Zastępcę Burmistrza i  Kierownik Referatu Organizacyjnego. Udział wzięli sołtysi, 

radni Rady Miejskiej, przedstawiciele Stowarzyszeń, grup nieformalnych z terenu 

gminy Dobiegniew, Zespól Rewitalizacji i mieszkańcy. 

 Dnia 13 września uczestniczyłam w Zarządzie CZG SGO5 omawiane sprawy to 

:przygotowanie dokumentacji przetargowej na „Odbiór, transport i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych ze wszystkich nieruchomości zamieszkałych  

i niezamieszkałych położonych na terenie gmin: Strzelce Krajeńskie, Dobiegniew, 

Zwierzyn, Stare Kurowo na lata 2018-2019,analiza finansowa Związku  i podjęcie 

decyzji w sprawie zmian regulaminów gmin. 

 Dnia 14 i 15  września w Dobiegniewie odbyła się wizyta studyjna w  ramach 

Programu Modelowa Rewitalizacja Miast. Gościliśmy przedstawicieli z Warszawy, 

Włocławka, Chorzowa i Rybnika. Rozmowy dotyczyły projektów rewitalizacyjnych 

 w poszczególnych miastach i wymiany doświadczeń.  

 Dnia 15 września  miało miejsce kierownictwo urzędu, gdzie omawiane były sprawy 

bieżące. 

Ad.5. Wnioski i zapytania. 

 Paweł Łysiak radny - uważam, że powinniśmy  przyspieszyć proces monitoringu miasta 

100 tys. to nie jest dużo w porównaniu z naszym bezpieczeństwem, jeżeli nie możemy 

uzyskać z zewnątrz środków, powinniśmy zainwestować własne środki. Dla policji 

byłoby to pomocne przy wykrywaniu przestępstw i wykroczeń.  

 Druga sprawa barierka przy szkole na ul. Poznańskiej jest cała pordzewiała, uczniowie 

się na niej często bujają i stanowi to niebezpieczeństwo.  

 Chciałbym usłyszeć od Pani Dyrektor szkoły, co sądzi na temat przyszłej księgowości, 

zastanawiamy się nad tym czy utrzymać ZEAO czy chciałaby Pani prowadzić 

księgowość  u siebie czy korzystać z usług zewnętrznych.  

 Kolejna sprawa jest skierowana do Pani Prezes PUK „Komunalni”, chciałbym aby woda 

była dowożona szczególnie starszym mieszkańcom, ostatnio przez pól dnia nie było 

wody i stanowiło to problem. Dziękuję. 



 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu skieruję pytanie do Pana Dyrektora ZEAO, chciałbym zapytać odnośnie 

dowozów dokładnie linie nr 1 i linie nr 2, dlaczego dzieci z linii nr 1 jadą na linie nr 2, 

dzieci spędzają w autobusie prawie godzinę czasu, czasem o 6.55 wsiadają w autobus,  

 a o 7.55 z niego wysiadają. Kiedyś było tak, że każda linia miała swój kurs. Kilku 

rodziców prosiło mnie żeby poruszyć ten temat na sesji, były tez telefony do Pana 

Dyrektora, kazał im dzwonić do Gorzowa. Ciekawi mnie też to dlaczego nauczyciele 

mówią, że jak dziecko spóźni się trzy razy, to dostanie jedynkę, a dzieci się spóźniają 

z winy autobusu?. 

 Jerzy Chudy sołtys - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu rząd 

ostatnio ogłosił program OSA ( Ośrodek Społecznej Aktywności) czy gmina planuje 

wejście do tego programu? Podobno bardzo duże dofinansowanie można uzyskać 75%,  

a nasze place zabaw ulegają już zniszczeniu, chciałbym zgłosić sołectwo Radęcin żeby 

mogło wejść  do tego programu. 

 Marzena Wierzbicka sołtys - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałabym się 

przypomnieć w sprawie dróg wewnętrznych w miejscowości Radachowo. Chciałabym 

również w imieniu własnym i pani Dyrektor Ireny Filak serdecznie podziękować 

sołtysowi sołectwa Radęcin za pomoc w uporządkowaniu terenu przy oddziale 

przedszkolnym. Dziękujemy bardzo. 

Ad.6. Informacja z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2017 roku. 

 Leszek Waloch Burmistrz – myślę, że Państwo zauważyliście, ze dochody mamy wyższe 

o 6,1 %, co nas cieszy. Wnosimy dziś pod obrady zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, rośnie mit ze gmina jest zadłużona. Na podstawie analizy finansowej 

dokonanej przez RIO, my jesteśmy gdzieś na poziomie ok. 3 %. Analizując budżet 

 z Panem Skarbnikiem możemy zaobserwować środki zewnętrzne w formie np. obligacji, 

pożyczek, kredytów w wysokości ok. 5 mln zł, wiec jeśli przyjdzie czas 2018 roku, 

a zaproponujemy i uzgodnimy też inwestycje do realizacji, łącznie z rewitalizacją po roku 

2018 to nie widzę żadnego zagrożenia finansowego żeby nie zrealizować tych zamierzeń, 

które przy Państwa akceptacji będziemy chcieli zrealizować  w 2018 roku, ale też po 2018 

roku. Nowy Burmistrz i nowa rada nie będą mogli mówić, że nie można uzyskać 

pieniędzy, bo nie ma udziału własnego. Olbrzymie wyzwanie 2019-2022, bo Dobiegniew 

może zyskać od 50-70 mln zł z czego 20-30 mln zł na cele społeczne, to olbrzymie 

pieniądze do wykorzystania. Wyzwaniem będzie zastanowienie się w jaki sposób mądrze 

te pieniądze zagospodarować, wykorzystać. Chciałem podkreślić nasze zobowiązania 

żebyście mogli w odpowiedni sposób reagować w rozmowie z naszymi mieszkańcami. 

Myślę, że przyszły rok jeszcze pokaże ile ta Rada dokonała z zakresu inwestycyjnego. 

Dziękuję bardzo. 

 Dariusz Majowicz radny -  Panie Burmistrzu chciałbym się dowiedzieć czy odbyło się 

spotkanie z kierownikiem energetyki w sprawie lampy na ul. Obrońców Pokoju? 

 Leszek Waloch Burmistrz -  uzgodniliśmy, że w sprawie tej jednej lampy w tym roku i na 

przełomie przyszłego roku będą podwieszone lampy tam, gdzie pozwala na to 

infrastruktura, czyli istnieje dwustronne zasilanie i jakiś słup. Natomiast pozostałe zadania 



w przyszłym roku przystąpimy kolejno do dokumentacji. Myślę, że jeśli przystąpimy do 

remontu i adaptacji budynku na ul. Obrońców Pokoju pod urząd  

i będziemy tam rozbudowywać wewnętrzne nasze oświetlenie to uwzględni się wtedy tą 

uliczkę. 

Ad.7. Stopień zabezpieczenia szkół przed zagrożeniami przemocą rówieśniczą  

i przestępstwami wśród nieletnich. Zakres współpracy z Policją, OPS oraz działania 

podejmowane w placówkach oświatowych w celu zapobiegania przemocy i przestępczości. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady - myślę, że Państwo Radni otrzymali 

wyczerpującą informację na ten temat, czy są jakieś pytania? 

 Waldemar Szpila radny - Pani Dyrektor z informacji, którą otrzymaliśmy pisze, że jednym 

z najważniejszych utrudnień w walce z przemocą, agresją i złymi zjawiskami w szkole  

jest zbyt mała liczba godzin pracy pedagoga (na dzień dzisiejszy 12 godz.). Czytając 

informację pani pedagog szczerze mówiąc wygląda to trochę niepokojąco. Czy 

autentycznie mamy do czynienia ze znaczącym wzrostem agresji w szkołach? Bo z tego 

pisma tak by wynikało. Jednocześnie są tu zawarte trochę jakby sprzeczne ze sobą 

informacje, dlatego że w szkole nie pojawiła się przestępczość w dalszej części pisze, że 

w najtrudniejszych przypadkach, kiedy podejmowane przez szkole działania nie 

przynosiły  rezultatów, kierowano sprawę do sądu, czyli były to sprawy już prawie  

o charakterze przestępczości. Druga sprawa to w tej informacji jest napisane, że 

zawierano kontrakty z uczniami, co to są te kontrakty? 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół - Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado ta pierwsza, rozbudowana informacja jest ze szkoły przy  ul. Poznańskiej w sierpniu 

lub lipcu przyszła ta informacja do szkoły i to są informacje pani pedagog, drugie 

informacje są z budynku przy ul. Gdańskiej. W tej chwili od pierwszego września 

 ul. Poznańska ma pół etatu pedagoga (12 godz.), ul. Gdańska – jeden etat (24 godz.) tak 

to wygląda, to mało czy dużo trzeba się będzie nad tym zastanowić, mnie dzisiaj trudno to 

ocenić, dopiero poznaje prace szkoły na ul. Poznańskiej. Co do zakresu tych informacji to 

powiem tak, że pani pedagog ze szkoły na ul. Poznańskiej dała cały zarys programu 

wychowawczo-profilaktycznego i wszystkich działań, które są w szkole podejmowane  

w ramach tego programu nie tylko przez pedagoga, ale tez przez nauczycieli  

i wychowawców, tych zadań jest bardzo dużo, nie wszystkie spoczywają na pani pedagog. 

Z  tej drugiej informacji też wynika, że zmiana prawa oświatowego spowodowała to, że 

od pierwszego września dwa programy wychowawcze, który był odrębny do tej pory 

 i profilaktyczny zostają na nowo opracowane jako program wychowawczo-

profilaktyczny. Mamy już prawie opracowany ten program, mamy czas do końca września 

żeby go dopracować. Program musi uchwalić Rada rodziców w uzgodnieniu z Radą 

pedagogiczną (taki jest zapis w ustawie), jest to taki wstępny program natomiast  

w ramach tych działań jesteśmy na etapie diagnozowania, dostaliśmy program do 

diagnozowania. Diagnozowani są rodzice, nauczyciele, całe środowisko szkolne,  

w październiku będziemy mieli konkretne wyniki tej diagnozy i ten wstępny program 

będziemy modyfikować - stąd  ta informacja taka nie do końca wiarygodna. Co do 

przestępczości to powiem tak: trudno żeby pojedyncze przypadki rzutowały na obraz całej 



szkoły jednej bądź drugiej. Zdarza nam się pisać do sądu w sytuacjach, np. nagminnego 

wagarowania, nieprzychodzenia do szkoły, kiedy nie ma nawet kontaktu to wtedy 

piszemy do sądu o podejmowanie pewnych działań w przypadku używania wulgaryzmów, 

bójek, sama nawet z budynku przy ul. Gdańskiej kilka razy pisałam do sądu, kiedy trudno 

nam się porozumieć w tych kwestiach z rodzicami, albo rodzice już nie maja wpływu na 

to. Handel e-papierosami się rozwijał, rozwiązaliśmy ten problem sami, jak nasze 

działania nie przynosiły efektu to wtedy pisaliśmy do sądu. W skali roku jest tylko kilka 

takich przypadków, więc nie chciałabym aby to rzutowało na całość. Myślę, że 

największym problemem dzisiaj w przypadku szkoły podstawowej jest agresja słowna, 

zaczepki, wyzywanie się. Niebyło przypadków aktów przemocy, staramy się z tym radzić. 

Przestępczości jaką my sobie wyobrażamy nie ma, ma wpływ na to wiek rozwojowy, że 

tego typu sytuacje się zdarzają, natomiast jeśli chodzi o te kontrakty, jeśli nauczyciel, 

wychowawca czy ktokolwiek zauważa jakieś problemy rozmawia się z uczniem, rodzicem 

i spisuje się tzw. kontrakt interwencji profilaktycznej (Rada Pedagogiczna przy  

ul. Gdańskiej została w tym zakresie przeszkolona) i spisywany jest taki kontrakt, czyli że 

uczeń poprawia swoje zachowanie, a my nauczyciele doceniamy to i widzimy, również 

rodzic działa . Powiem szczerze, że różnie z tą realizacją kontraktów bywa. Po pierwsze, 

są luki prawne jeśli chodzi o pewne kwestie, po drugie - współpraca z sądem nie jest zbyt 

dobra, czasem bardzo nas to boli, bo w wydziale spraw rodzinnych naszego sądu, pani 

sędzina która najczęściej prowadzi te sprawy ma bardzo łagodne podejście do tych 

uczniów. Najczęściej kończy się pouczeniem, a my piszemy do sądu nie od razu tylko 

jeśli naprawdę wyczerpiemy już wszystkie środki, potem przychodzi uczeń i śmieje nam 

się w twarz. Ja już wymusiłam na pani sędzinie, załączam klauzulę, żeby informowała nas 

kiedy są te rozmowy, bo wcześniej nas nie informowała. Największy problem jest 

 z uczniami 11-12 letnimi, dużo by na ten temat mówić jak to wygląda i czasami też brak 

współpracy z rodzicami, rozkładają ręce, bo dziecko w takim wieku już nawet rodziców 

się nie boi, rodzice nie przyjmują pewnej argumentacji. Nie powiedziałam, że jest to nie 

wiadomo jaki problem, natomiast wszystkie działania, które podejmujemy zmierzają ku 

temu aby było jak najmniej takich zdarzeń, ale na 700 uczniów to takich przypadków 

będzie kilka czy kilkanaście- to się zawsze może zdarzyć. 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - Pani Dyrektor wiemy, że szkoły mają 

monitoring, czy na dzień dzisiejszy jest wystarczająca ilość kamer? 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół - przydałyby się, nie wiem do końca 

jak na ul. Poznańskiej to wygląda, bo na pewno w poprzednich latach Rada Rodziców 

zakupywała kamery  czy to zabezpiecza. W przypadku ul. Gdańskiej też Rada Rodziców 

dokupowała, bo te monitoringi, które były kilkanaście lat temu z programu 

ministerialnego są już stare, zostały tylko te kamery, a moduł nagrywania wymieniła  

Rada Rodziców. Przydałyby się jeszcze ze 2-3 kamery. Są takie miejsca, gdzie nie zawsze 

kamera uchwyci tym bardziej, że są to takie kamery nastawione na jedno miejsce, ale 

dzięki kamerom wiele rzeczy udaje się rozwiązać, jest to przydatne. 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - przydałaby się jedna kamera tam koło marketu 

Eko tam z tyłu, na przerwach uczniowie tam przebywają. 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół - ale to już nie należy do szkoły. 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - ale tyczy się uczniów. 



 Burmistrz Leszek Waloch - mam prośbę do pani Dyrektor, żeby przy ul. Poznańskiej 

przywrócić oświetlenie to, które jest wokół szkoły, jeśli potrzebne będą na to środki 

finansowe, proszę przyjść do mnie.  

 

Następnie Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – ogłosił przerwę w obradach sesji od 

godz. 13
45

do godz. 13
55

. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym 

powierzono funkcje kierownicze oraz logopedy i pedagoga, 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo w ramach autopoprawki chciałbym przedstawić to co zaproponował radca 

prawny, bo te projekty uchwał w pierwotnej wersji, które mieliśmy  na komisjach one nie 

uległy zmianie, natomiast uległo zmianie usystematyzowanie tych uchwał. Ja składając te 

projekty uchwał podawałem taką wersję, która obowiązuje w starej uchwale, natomiast 

radca prawny zaproponował żeby tą wersję, która obowiązuje w starej uchwale po prostu 

nie podawać tylko od razu podać tą wersję która winna zostać wprowadzona do uchwały. 

Są we wszystkich uchwałach te zmiany wprowadzone.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.  

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/196/17 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały Nr XL/280/2010 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 25 lutego 2010 

roku w sprawie: ustalenia regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla 

nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - czy tu coś się zmieniło Panie Dyrektorze? 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - treść uchwały nie ulega zmianie, zgodnie z sugestią 

radcy prawnego chcemy wprowadzić  zmiany. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - mamy w tej chwili nowe wersje, ale jak byście 

popatrzyli w starej wersji, która była omawiana na komisjach było w §1 wyrażenie 

zawarte w § 1 ust. 2 ,,w brzmieniu” -  jest to wyrzucone, a w nowej uchwale jest paragraf 

1 ust. 2 ,,otrzymuje brzmienie”- taka jest zmiana. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO dopiero wczoraj radca prawny mi to przysłał, 

dlatego tak na ostatnią chwilę zgłaszam te autopoprawki, natomiast projekt uchwały był 

przedłożony już prawie przed trzema tygodniami. 



 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - jest to traktowane jako autopoprawka, więc 

musimy to przegłosować. 

W głosowaniu za wprowadzeniem  autopoprawki udział wzięło 15 radnych.  

Za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.  

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/197/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

c) zmiany uchwały Nr XXXIV/306/2010 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 01 

czerwca 2010 r. w sprawie określenia warunków, rodzaju świadczeń i sposobu 

przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach  

i szkołach prowadzonych przez Gminę Dobiegniew. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - będzie autopoprawka w §1 było zawarte 

wyrażenie ,,w brzmieniu” a nowe jest ,,otrzymuje brzmienie" przyjmuje się regulamin 

gospodarowania środkami na pomoc zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych oraz zatrudnionych w Gminnym Zespole Szkół w Dobiegniewie w skład 

którego wchodzą Szkoła Podstawowa im. Żołnierzy Września-Woldenberczyków, Liceum 

Ogólnokształcące, Branżowa Szkoła I stopnia”.  

W głosowaniu za wprowadzeniem  autopoprawki udział wzięło 15 radnych.  

Za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.   

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/198/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

d) zmiany uchwały Nr XXX/208/2009 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 27 lutego 2009 

r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 

wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania, a także 

przyznawania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - Komisja Rewizyjna wnioskowała o rozszerzenie 

uzasadnienia, jest rozszerzone proszę przewodniczącego komisji o odczytanie. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.   



Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/199/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

e) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dobiegniew w latach 2017-2020 

 z perspektywą na lata 2021-2024”, 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/200/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

f) zmian uchwały budżetowej gminy na 2017 rok. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – Panie Skarbniku prosimy o wyjaśnienie. 

 Jacek Antropik - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu, Szanowni 

Państwo Pan Burmistrz wnosił o zmiany w budżecie, dotyczą one zasadniczych kwestii, 

zabezpieczenia środków na remont budynku przy ul. Obrońców Pokoju przeznaczonego 

na przyszłą siedzibę urzędu- 300 tys. zł w tym roku będą zabezpieczone te środki. Zostały 

one przesunięte ze środków na drogę Chomętowo, która będzie realizowana po 

pierwszym stycznia przyszłego roku i środków z przyszłego budżetu. Pozostałe zmiany to  

wniosek pana Dyrektora Szanderskiego przesunięcia 1500 zł z Zespołu Szkół na Gminny 

Zespół Szkół; wniosek pani Barbary Szewczyńskiej 500 zł sołectwo Mierzęcin, 25 tys zł 

wniosek pana Kierownika Hatały przygotowany przez Panią Małgosię Kuziołę dotyczy 

zabezpieczeni na pokrycie wydatków związanych z energią elektryczną (przesunięcie 

między działami 700,710 i 900), następny wniosek dotyczy wniosku pana Kierownika 

Kuczyńskiego to są środki przesuwane między działami, projekt polsko-niemieckie 

spotkania seniorów i jeszcze jeden wniosek Pana Kuczyńskiego na 9 925 zł przesunięcie  

w dziale między paragrafami naszej bieżącej działalności a działalności unijnej 

 z końcówką 79, zabezpieczenie środków, które już są w budżecie, ale dotyczą 

wynagrodzeń związanych z koordynacją projektu ,,Ochrona cennych siedlisk 

Drawieńskiego Parku Narodowego”. Konsekwencją zmiany tej uchwały jest 

przygotowanie zmiany uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej i w tej prognozie 

wprowadzona jest ta inwestycja 300 tys. zł na modernizację obiektu dawnej szkoły  

i przygotowanie do funkcjonowania urzędu w tym roku oraz wprowadzenie na przyszły 

rok 1 mln 200 tys. na kontynuowanie tego zadania inwestycyjnego. 

 Leszek Waloch Burmistrz - chciałem wyjaśnić, że ogłosiliśmy przetarg na Chomętowo 

(Państwo akceptowaliście na poprzedniej sesji zmiany), my ten przetarg powtórzymy 

w październiku-listopadzie, dlatego że żadna firma się nie zgłosiła musimy wydłużyć czas 

przynajmniej do połowy przyszłego roku, prace drogowe wykonuje się w okresie letnim  

w związku z tym my już nie wykorzystamy tych środków w tym roku, te pieniądze 

przesuwamy na szkołę przy ul. Obrońców Pokoju, bo tutaj jeśli przetarg nam wyjdzie to 

 w miesiącach zimowych mogą nam wykonywać prace. Dziękuję. 



W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.   

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/201/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2017-2024, podjętej uchwałą nr 

XXVI/146/16 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 2016r. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM - Pan Skarbnik omówił tę uchwałę przy zmianach 

w budżecie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych.   

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXXV/202/17 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Leszek Waloch Burmistrz Radny pytał pani Dyrektor jakie jest Pani zdanie odnośnie 

przyszłości szkoły jeśli chodzi o finansowanie, rozliczenia finansowe (ZEAO) 

uprzedzałem, że przyjdzie ten czas kiedy trzeba będzie się zastanowić nad tym. 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół - Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Panie Burmistrzu, Pani Burmistrz, odpowiadając na pytanie pana radnego, kiedy 

byłam dyrektorem Zespołu Szkół im. C. K. Norwida i sześć lat temu, kiedy ten Zespół 

przestał istnieć do tamtego momentu szkoła miała swoją księgowość u siebie, wiem jak  

z punktu widzenia dyrektora jest to istotne, kiedy ma się księgowość u siebie, jest się na 

bieżąco, pewne  rzeczy można monitorować w każdej chwili. Oczywiście można by było 

wykonać telefon, podejść, natomiast ten obieg informacji, współpraca jest na pewno 

moim zdaniem korzystniejsza. Moje zdanie jest takie, że jeżeli mamy coraz mniej tych 

placówek oświatowych to byłabym za tym żeby obsługa finansowa była przy szkole. 

Problemem może być kwestia miejsca, z dnia na dzień tego się na pewno nie da przenieść. 

Trzeba doprowadzić tam niezależną linię internetową, my mamy jedną linię internetową, 

która przy obciążeniu ilości komputerów, które już są w placówce i teraz miałaby dojść 

obsługa finansowa, gdzie Internet będzie potrzebny m. in. do obsługi programów 

finansowych, kontaktu z urzędem to nie może być tak, że trzeba będzie czekać długo na 

połączenie internetowe, bo sieć będzie zbyt obciążona. Trzeba będzie nad tym pomyśleć, 

fizycznie ta obsługa zostaje na razie przy ul. Obrońców Pokoju. Wolałabym mieć obsługę 

finansową u siebie. Co do spóźnień -  myślę, że Dyrektor Szanderski o tym powie, z mojej 

strony były telefony i głosy od rodziców- sprawdziliśmy to, bo dzwonił Pan Szanderski 

czy autobus się spóźnia. Z tego co wiem to dwa razy tylko zdarzyło się, że autobus 

przyjechał 5 min. później. Druga kwestia tych spóźnień, podobno chodziło o świetlicę -  

jest taka zasada, że jeśli uczniowie przyjeżdżają do za piętnaście czy za dwadzieścia ósma 



to przychodzą na świetlicę i tam muszą się odhaczyć, ponieważ my ponosimy 

odpowiedzialność za ich bezpieczeństwo, powinni być w szkole. Jest taka zasada, że jeśli 

ucznia nie ma, to nauczyciel na świetlicy musi to odnotować, a uczniowie przyjeżdżają  

o 7
10

 i idą do sklepu, a  gdyby w tym czasie coś się zdarzyło to kto jest odpowiedzialny? 

Rodzic przychodzi z pretensjami, bo przecież odprowadził na autobus dziecko, a dziecko 

do szkoły nie dotarło. Jeżeli to dotyczy lekcji muszę jeszcze porozmawiać 

 z nauczycielami, ale nigdy nie było takiej zasady, która by mówiła, że uczeń dostaje 

uwagę za trzy spóźnienia, spóźnienia są odnotowywane nawet jeżeli autobus się spóźni, 

nie wymagamy za te spóźnienia wyjaśnień od rodziców, bo to jest wina autobusu,  a my 

wiemy o tym, nie bardzo widzę tu winę nauczyciela ale wyjaśnię to. Uczniowie czasami 

niedosłyszą, przekazują informacje nierzetelnie. I tak bywa różnie. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, powiem  w ten sposób, od paru lat mamy chyba jeden z najlepszych planów 

przewozów dzieci z całej gminy m. in. dzięki temu, że zwolnił się czas przejazdu na 

drodze do Łęczna, odeszły niektóre miejscowości i proszę Państwa wielokrotnie 

 w poprzednich latach słyszeliście głosy, że dzieci jeżdżą długo w tym roku naprawdę ten 

plan jest ułożony bardzo dobrze. Odnośnie linii 1 i 2 jest to linia obsługiwana w postaci 

takiej pętli, która zawsze autobus wykonywał na trasie Ługi-Sławica z uwagi na to, że tam 

trudno było pogodzić lokalną społeczność. Dzisiaj autobus z Ługów przyjeżdża ok.7.50 

do Dobiegniewa, z Ługów wyjeżdża bodajże 7 
40 

. Cała pętla, którą wykonuje ten autobus 

trwa ok. 1 godz. Naszym obowiązkiem jako gminy na podstawie art.17 o systemie 

oświaty jest skrócenie tych wskazanych w ustawie odległości i nie jest zapisane, 

 że autobus ma dowieźć dzieci na próg szkoły, równie dobrze można byłoby 

zorganizować przystanek dla dzieci wysiadających w Dobiegniewie i stamtąd dzieci 

musiałyby przemaszerować do szkoły, dzieje się tak w wielu innych miejscowościach  

w Polsce, chodzi właśnie o skrócenie tych odległości, dzieci z Dobiegniewa też muszą 

przejść przez ulice, skrzyżowania i dotrzeć do szkoły, rozumiem że rodzice, opiekunowie 

dzieci dojeżdżających chcą, aby dzieci były dowiezione na próg szkoły, ale  nie jesteśmy 

do tego zobligowani ani  zmuszeni. Ten konkretny autobus wraca ze Sławicy, chcąc 

zmienić i skrócić te czasy jazdy, wspólnie z PKS-em doszliśmy do wniosku, że nie ma 

sensu żeby on wjeżdżał do Dobiegniewa, tylko żeby zatrzymywał się przy szkole na  

ul. Poznańskiej, uczniowie wysiadają i jedzie do Ługów po pozostałą część dzieci w ten 

sposób zostało zaoszczędzone 15-20 min. Odnośnie telefonów- to prawda miałem telefon 

i nie odsyłałem nikogo do PKS-u, jeśli dziecko wsiądzie na Sławicy będzie koło godziny 

przebywało w drodze, proszę Państwa nie jest to niczym nadzwyczajnym z uwagi na to , 

że dzieci, które przyjeżdżają z kierunku Głusko-Sitnica Dobiegniew są w drodze jeszcze 

dłużej niż z tego kierunku. W regulaminie dowozów szkolnych jest zapisane, że opiekę 

 i odpowiedzialność dziecka za drogę z domu do przystanku autobusowego i z przystanku 

do szkoły ponoszą rodzice, można to zmienić, ale dla jednego czy dwóch przypadków 

można byłoby przestawić  ten kurs o ok. 15 min., ale w tym układzie wstaje już nam 

kilkanaście dzieci wcześniej z tego samego kierunku dla mnie czy dla PKS nie będzie 

stanowiło problemu przeorganizowanie tego, ale w przypadku zmiany dla jednego czy 

dwóch przypadków - to będzie kilkanaścioro dzieci z kierunku musiało wstawać 

wcześniej. 



 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - wracając autobus jest pełny i dzieci stoją  w nim, 

nie mieszczą się, nie siedzą wie Pan o tym? 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - a gdzie jest zapisane że muszą siedzieć? 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - dla bezpieczeństwa powinny siedzieć. 

Rozumiem, że przepisy są przepisami, ale proszę o troszeczkę dobrej woli. Proszę zrobić 

wszystko, żeby rozłączyć te dwie linie i żeby dzieci z drugiej linii nie musiały stać 

w autobusie. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - nie ma możliwości rozłączenia tego połączenia, 

natomiast jest możliwość wcześniejszego rozpoczęcia tego kursu o 15 min. Ja, ani nikt 

inny nie ponoszę odpowiedzialności za to, że rodzic nie potrafi wymóc na swoim dziecku 

tego żeby wysiadało tam gdzie ma przykazane. Nie  jest rolą opiekunów dowozów 

pilnowanie porządku poza autobusem tylko jak dziecko ma wysiąść to wysiada razem  

z innymi dziećmi. Teraz mamy jeden Gminny Zespół Szkół opiekunka nie jest od tego 

żeby pilnować gdzie jakie dziecko ma wysiąść. 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM - Panie Dyrektorze proszę o skłonienie się nad tą 

sprawa żebyśmy mogli rozwiązać ten problem. 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół - myślę, że dałoby się to rozdzielić 

wtedy Słonów wyjedzie 20-30 min. wcześniej, ale później rodzice tych dzieci przyjdą 

z pretensjami dlaczego ich dzieci musza tak wcześnie wstawać, co roku jest tak samo. 

Zamiana jedynie polegała na tym, że raz Ługi przyjeżdżały  wcześniej w następnym roku 

była zmiana i to Słonów wsiadał wcześniej, innej możliwości naprawdę nie ma, 60 % 

uczniów dojeżdża  i nie ma sposobu, żeby dogodzić wszystkim. 

 Karol Golec Wiceprzewodniczący RM -  rozumiem, to zapytanie padło właśnie od 

rodziców ze Słonowa, niech się skontaktują z wami czy chcą żeby ich dzieci wcześniej 

wstawały czy normalnie maja wstawać, a 5 minut się spóźniać.  

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – my i tak z tym rozkładem jazdy naprawdę 

wychodzimy naprzeciw oczekiwaniom ludzi i potrzebom czego dowodem są nawet te 

zmiany reorganizacyjne. Z mojego punktu widzenia najlepszym rozwiązaniem byłoby 

gdyby te odwozy zaczynały się za dwadzieścia ósma i piętnaście po ósmej kończyły. 

 Leszek Waloch Burmistrz - mam pytanie, osiem lat temu o której budziliśmy dzieci  

z terenu gminy? 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - przed szóstą, dziś o 6
30

. 

 Burmistrz Leszek Waloch - w 2006-2008 uruchomiliśmy kurs dla dzieci 

niepełnosprawnych i do tej pory tez trwa, staramy się poprawiać sytuację  

z dowozami. Jesteśmy czwartą gminą największą pod względem obszarowym  

w  województwie lubuskim. 

 Na pytanie odnośnie monitoringu odpowie Pani Burmistrz, odnośnie barierki przy 

Gminnym Zespole Szkół  przy ul. Poznańskiej- zgłosimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

wymianę tej bariery. Awaria wody Pani Prezes odpowie na to pytanie na komisjach 

mówiłem na ten temat, że będąc w gminie przez 11 lat nie przypuszczałem, że nie ma 

sprawnego zasilania, ani Prezes tez nie wiedziała, że nie ma dwustronnego zasilania. 

Przepraszamy Państwa i mieszkańców za to, że ten jeden dzień tej wody nie było, to 

trochę  nasza też winna, że nie sprawdziliśmy tego dwustronnego zasilania, nie 

wiedzieliśmy że nie mamy gniazda pod agregat , choć wszystkie wiejskie stacje mają. 



Energetyka tez trochę namieszała, zbywali nas, najpierw mówili że do ósmej nie będzie, 

potem że do dziesiątej, potem do drugiej, itd. - no i tak czekaliśmy. Zachowali się nie  

w porządku, bo jeśli działo się coś poważnego to mogli nas od razu poinformować, że 

czekają na wymianę transformatora i że cały dzień wody nie będzie, a nie zbywać nas, 

Pani Prezes również by podjęła kroki żeby dostarczyć tą wodę. 

 Marzena Wierzbicka radna - wewnętrzne drogi w Radachowie?  

 Burmistrz Leszek Waloch -  trzeba złożyć wniosek do budżetu. 

 Sylwia Łaźniewska Zastępca Burmistrza – w odpowiedzi  na pytanie pana radnego 

Łysiaka: gmina Dobiegniew jest w modelowej rewitalizacji miast i mamy tam 

zaplanowane środki na dokumentację techniczna i przetargową na monitoring miasta, 

jest to wydatek zaplanowany na początek przyszłego roku. Najpierw zapytamy firmy 

o ofertę, bo na tych słupach energetycznych też musi być stosowna dokumentacja, 

żeby te kamery podwiesić. Jako Urząd Miejski aplikowaliśmy już trzy razy do 

naszego wydziału zarządzania kryzysowego Wojewódzkiego Urzędu, niestety nie 

udało się uzyskać środków, ale dofinansowanie z tych środków zawsze otrzymuje 

jedna gmina w województwie lubuskim. Myślę, że jak pojawi się kolejny nabór to też 

będziemy aplikować. Jestem w stałym kontakcie z komendantem naszego Posterunku 

Policji i mam już sygnały, że to co się znajduje w budynku wielofunkcyjnym też 

będzie ulegało wymianie będzie to takie kompleksowe zadanie, jak najbardziej jest to 

spostrzeżenie zasadne (mam na myśli tragedię jaka miała niedawno miejsce również 

przy udziale naszej gminy). Myślę, że w przyszłym roku po wykonaniu dokumentacji 

znajdziemy wspólnie z Wysoką Radą środki na tą inwestycję. Jeżeli chodzi 

o zapytanie sołtysa Chudego, osobiście się tym zajmę, jak sołectwo Radęcin jest 

zainteresowane, będziemy rozmawiać. Dziękuje bardzo. 

 ROKSiR Marcin Pawłowski Kierownik OKSiR – w odpowiedzi na zapytanie Pana 

sołtysa odnośnie Otwartych Stref Aktywności programu z Ministerstwa Sportu  

i Turystyki  OSA. Jako gmina planujemy jak najbardziej przystąpienie do tego 

programu. Myślę, że jak w styczniu 2018 roku będzie ogłoszony nabór, zrobimy 

wcześniej weryfikację potrzeb w naszych sołectwach i w Dobiegniewie, będziemy te 

strefy budować oczywiście w miarę środków jakimi będziemy dysponować, bo te  

75 % dofinansowania to tylko w gminach najbiedniejszych i nie więcej niż 70 tys. zł 

dofinansowania do jednej strefy jeśli chodzi o środki ministerialne, a wniosek będzie 

można składać jeden na wiele stref. Dziękuję. 

 Władysław Wlaźlik radny - odnośnie tej wody rozmawialiśmy z Panią Prezes i dobrze 

by było zakupić nowy agregat, prosimy żeby Pan Burmistrz nas w tym wspomógł 

żeby było to takie zabezpieczenie w razie nagłej sytuacji, te agregaty, które są, to są 

błyskowe i nie maja takiej mocy jaka powinna być. 

 Joanna Grabia radna - chciałabym zakończyć miłym akcentem, w poniedziałek na 

Komisji Finansowo-Gospodarczej zapytałam pana Burmistrza co ze Słonowem który 

czeka na jakieś drobne remonty i już prace trwają, poprawią one bardzo estetykę wsi. 

To są drobne prace, niewielkie koszty. Dziękuję w imieniu mieszkańców i swoim. 

Chciałam również podziękować panu Skarbnikowi, który skrupulatnie śledzi te oferty 

i  kosztorysy, znajduje błędy, zaoszczędza pieniądze. 



Ad.10. Komunikaty. 

Przewodniczący RM Marek Kowalczyk odczytał odpowiedź Pani Prezes PUK „Komunalni” 

na pismo Pana Orłowskiego dotyczące umorzenia zaległości czynszowych. 

Ad.11. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXV 

sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach radnym oraz 

zaproszonym gościom. 

 Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant 

Joanna Rybacka                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                                                             w Dobiegniewie 

                                                                                                         /-/ Marek Kowalczyk 


